
روایت اظهارات “عراقچی” در کمیسیون امنیت ملی مجلس

عضوباندنیویورکیهانیستم؛تابعقانوناقدامراهبردیام
وزیر پیشنهادی امور خارجه در جلسه بررسی برنامه هایش در کمیسیون امنیت ملی 
تاکید کرد که جهان بینی من همان جهان بینی دوران خدمتم در سپاه است و تغییر 
نکرده و بنده جزو باند نیویورکی ها نیستم.ابراهیم رضایی سخنگوی کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در تشریح جلسه این کمیسیون با وزیر 
پیشنهادی امور خارجه اظهار داشت: آقای عراقچی در ابتدا این جلسه ابتدا رزومه ای از 
سوابق و زندگی نامه خود را شرح داد و سپس اشاره ای به برنامه ها و دیدگاه های خود 
کرد و پس از آن به سوالات اعضای کمیسیون پاسخ داد.به گزارش تسنیم، وی افزود: 
آقای عراقچی در این جلسه تاکید داشت که مصوبه مجلس در حوزه سیاست خارجی 
لازم الاجرا اســت و استثنایی برای هیچ یک از این مصوبات قائل نیستیم و وزارت 
خارجه تابع سیاســت ها و دستورالعمل های مسئولان عالی کشور است و ما مجری 
سیاست های ابلاغی هستیم.سخنگوی کمیسیون امنیت ملی خاطرنشان کرد: آقای 
عراقچی همچنین تاکید کرد که ۳ ماموریت اصلی سیاست خارجی ابتدا تامین منافع 
ملی و افزایش ثروت ملی، دوم تحکیم امنیت ملی و ارتقای قدرت کشور و سوم حفظ 
عزت و تقویت حیثیت و منزلت کشور است.رضایی گفت: وزیر پیشنهادی امور خارجه 
ماموریت اصلی این وزارتخانه را تولید و افزایش ثروت و قدرت کشــور عنوان کرد و 

گفت که یکی از برنامه های وزارت خارجه در دولت چهاردهم ارتقای دیپلماسی کشور 
در حوزه سیاست خارجی است.وی ادامه داد: همچنین آقای عراقچی ضمن تمجید از 
سیاست همسایگی دولت شهید رئیسی تاکید کرد که در دولت چهاردهم راه شهید 
رئیسی و امیرعبداللهیان در روابط با کشور های همسایه تداوم پیدا می کند.سخنگوی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی خاطرنشــان کرد: آقای عراقچی در این 
جلسه با تاکید بر اینکه هیچ تفاوتی بین میدان و دیپلماسی وجود ندارد، عنوان کرد 
که این دو باید با هم به یک دستاورد برسند. زیرا دیپلماسی بدون میدان هیچ توان 
و قدرتی ندارند.او اینگونه روایت کرده که عراقچی گفته است، جهان بینی من همان 
جهان بینی دوران خدمتم در سپاه است و تغییر نکرده و بنده جزو باند نیویورکی ها 
نیستم.رضایی خاطرنشان کرد: آقای عراقچی در ادامه این جلسه با بیان اینکه قانون 
اقدام راهبردی مجلس شورای اسلامی لازم الاجرا است و ما باید به آن تبعیت کنیم، 
عنوان کرد که اگر مذاکرات شرافتمندانه رخ دهد طبق قانون راهبردی عمل خواهیم 
کرد و با قانون راهبردی می توان مذاکرات را پیش برد.رضایی در پایان بیان داشــت 
که جلسه دیگری برای بررسی برنامه های آقای عراقچی با کمیسیون امنیت ملی در 

روز های آینده برگزار خواهد شد.

باقری:

چینازتلاشهایقانونیایرانبرایدفاعازحاکمیتخودحمایتکرد
باقری می گوید با وزیر امور خارجه  چین در خصوص تحولات منطقه به گفت وگو 
پرداخته اســت.به گزارش فارس، سرپرســت وزارت خارجه در پیامی نوشــت: در 
گفت وگوی تلفنی با آقای وانگ یی، وزیر خارجه ی چین، در خصوص آخرین تحولات 
منطقه ای ازجمله اقدامات رژیم کودک کش صهیونیستی برای گسترش دامنه ی تنش 
به فراتر از غزه از طریق تحرکات خطرناک در لبنان، یمن و ترور شهید هنیه در تهران 
گفت وگو کردم.در این گفت وگو بر حق قانونی ایران برای واکنش مناسب و بازدارنده 

برای تضمین ثبات و امنیت منطقه تاکید کردم.دو طرف در محکومیت قاطعانه ی این 
اقدام و لزوم تلاش مشــترک جامعه ی بین المللی برای متوقف کردن تجاوزات رژیم 
صهیونیستی و برقراریِ فوریِ آتش بس در غزه اتفاق نظر داشتیم.وزیر خارجه ی چین 
از تلاش هــای قانونی ایران برای دفاع از حاکمیت، امنیت و عزت ملیِ خود حمایت 
کرد و تمایل خود را برای ارتباط نزدیک با ایران جهت حفظ صلح و ثبات در منطقه 

اعلام کرد.

احمد مازنی:

هرکدامازماجایپزشکیانبودیم،نمیتوانستیمتصمیمهایبهتربگیریم
فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اگر به شرایط قبل از انتخابات ریاست جمهوری 
نگاه منصفانه ای داشــته باشیم و از طرفی محدودیت های موجود در ساخت قدرت 
و تنوع انتظارات را درنظر بگیریم، واقعیت آن اســت که هر کدام ما جای آقای دکتر 
پزشــکیان بودیم شاید تصمیم بهتر از این نمی توانستیم بگیریم. “احمد مازنی” در 
گفت وگو با نامه نیوز درباره ترکیب وزرای پیشنهادی گفت: آقای پزشکیان در انتخابات 
شعارهای کیفی داد که شاید برخی فکر کنند شعارهای کیفی قابل اندازگیری نیستند 
اما قطعا براساس همان نهج البلاغه، مفاهیم کیفی قابل اندازگیری است مثلا بزرگترین 
وعده رئیس جمهور به مردم آن بود که هیچ گاه دروغ نخواهد گفت، بر همین اساس از 
حالا مردم با شاخص های روشن و عینی بررسی و رصد می کنند تا ببینند تا چه مقدار 
این وعده محقق می شود.وی با اشاره به انتصابات معاونان و انتخاب وزرای پیشنهادی 
رئیس جمهور افزود: در وضعیتی که ما احزاب قوی نداریم، کمیته ها و کارگروه هایی 
ذیل شورای راهبری انتقالی دولت تشکیل و به مردم اعلام شد »فهرست اعضای کابینه 
اعم معاونان رئیس جمهور و وزرای پیشنهادی از داخل این مکانیزم بیرون می آید«، 
حالا این سئوال پیش می آید که انتصابات و انتخاب های آقای رئیس جمهور تا چه 
حد منطبق با خروجی کار شورای راهبری و کمیته های آن است؟این فعال سیاسی 
اصلاح طلب اظهار کرد: شاید گفته شود که 50 درصد انتصابات معاونان رئیس جمهور 
و انتخاب وزرای پیشنهادی از مسیر شورای راهبری انجام شد، اینجا این سئوال مطرح 
می شود که 50 درصد بقیه از چه مسیری انجام شد؟ این موضوع را باید برای مردم 
توضیح بدهند.وی با بیان اینکه تا اینجا زیر 50 درصد معاونان رئیس جمهور و وزرای 
پیشنهادی خروجی کار شورای راهبری بود، افزود: برخی افراد عضو کمیته ها بودند و تا 
پایان نیز حضور داشتند؛ قرار هم این بود که اعضای کمیته ها برای مسئولیتی کاندیدا 

نشــوند یا اگر نام شان مطرح شد از عضویت در کمیته استعفا دهند اما حالا بعد از 
اعلام اسامی اعضای کابینه)اعم از وزرا و معاونین رئیس جمهور ( مشخص شد که این 
اصل نیز رعایت نشد و برخی در کمیته تخصصی عضویت داشتند و نام شان نیز در 
فهرست خروجی کمیته نبود اما در نهایت از طرف رئیس جمهور برای آن مسئولیت 
حکم دریافت کردند.این نماینده ادوار مجلس یادآور شــد: البته همان طور که آقای 
ظریف گفت »حق قانونی آقای رئیس جمهور است که همکاران خود را انتخاب کند« 
یا به تعبیر دیگر آقای پزشکیان حق وتو دارد. این حرف درست است اما اگر به لوازم 
انتخاب اعضای کابینه پایبند باشــیم، این واقعیت وجود دارد که رئیس جمهور می 
توانست شورای راهبری را تشکیل ندهد اما وقتی تشکیل داد طبعا این موضوع توقع و 
انتظار در جامعه ایجاد می کند و بعد مردم براساس شاخصی های علمی و عقلی میزان 

وفاداری ما به وعده ها را می سنجند.
وی ادامه داد: میزان تحقق وعده های کیفی رئیس جمهور قابل اندازگیری است و 
می شود بر این اساس به عملکرد تیم همراه آقای دکتر پزشکیان امتیاز و نمره داد و 
این عملکرد را نقد کرد. اهمیت این مسئله نیز از تصمیمات بعدی مهمتر است چون 
اســاس کار معماری کابینه است که اگر این معماری درست نباشد و با روش های 
منطقی و طبق قول و قرارها نباشد همچون خشت اولی است که کج گذاشته شده 
است.مازنی گفت: اگر به شرایط قبل از انتخابات ریاست جمهوری نگاه منصفانه ای 
داشته باشیم و از طرفی محدودیت های موجود در ساخت قدرت و تنوع انتظارات را 
درنظر بگیریم، واقعیت آن است که هر کدام ما جای آقای دکتر پزشکیان بودیم شاید 
تصمیم بهتر از این نمی توانستیم بگیریم. امیدوارم مجلس با رأی اعتماد به وزرای 

پیشنهادی کمک کند تا دولت زودتر کار خودش را شروع کند.

یادداشت

دولتچهاردهم،انتظاراتونظارتملی
محسن صنیعی _  با برگزاری انتخابات زودهنگام 
ریاســت جمهوری دوره چهاردهــم در ۸ و ۱5 تیر و 
انتخاب دکتر پزشکیان، یک روش ابتکاری در انتخاب 
وزرا به کار گرفته شد. حدود ۴50 نفر، در کمیته  های 
مختلف تعیین وزرا، رزومه حدود ۱۷00 نفر را بررسی 
کردند و شورای راهبری، برای هر وزارت خانه نام ۳ تا 5 
نفر را به رئیس جمهور ارائه دادند. در یادداشتی نقدی 
بر این فرآیند داشتم و نوشتم که نبود ساز و کارهای 
حزبی در ایران، ما را به ســمت چنین روندی کشانده 
اســت. اگر ســاز و کارهای حزبی برقرار بود، حزب یا 
جبهــه پیروز برای هر وزارت خانه از قبل از انتخابات، 
نفر خود را در اختیار داشت و انتقال دولت با سهولت 
و زمان کمتری صورت می گرفت. اما پس از مراســم 
تنفیذ و تحلیف و رسمیت بخشی به ریاست جمهوری، 
لیســت شــورای راهبری برای وزارت خانه ها، در یک 
کمیته پنج نفره، مورد بررسی قرار گرفته است و نهایتا 
با استعلامات و تاییداتی که بر لیست وزرا گرفته شده 
اســت، لیست پیشنهادی هیات دولت، روز یک شنبه 

۲۱ مرداد به مجلس ارائه شد. 
در طول سه روز گذشته، افکار عمومی خصوصا آنان 
که در دوره انتخابات ریاست جمهوری برای آقای دکتر 
پزشکیان به طور جدی تبلیغ کردند، بسیار ناخرسند 
از این لیســت هستند. در ترکیب لیست پیشنهادی، 
معدود افرادی با تعلق کامل اصلاح طلبی، بسیاری با 
گرایش میانــه و وزرایی با تعلق کامل به اصول گرایی 
که وزارت خانه  های کلیدی یا کشور را برعهده دارند، 
به چشــم می خورد. اما چند نکته    ای بر این لیســت 

پیشنهادی و شرایط پس از انتخاب این دولت : 
 ۱- لیســت نهایی وزرا، لیستی اســت که بازتاب 
جدی عمدتا منفــی در فضای مجازی و میان جامعه 
رای دهنده به دکتر پزشــکیان پیدا کرد. آنان که به 
دکتر پزشکیان رای دادند، به هدف منافع ملی و رهایی 
کشور از افراطی گری رای داده اند، در نتیجه انتظار آن 
را داشــتند که خصوصا در وزارت خانه  های سیاسی و 
امنیتی، کسانی باشند که تغییر در سیاست ها را نشان 
دهد نه کســانی که نماد تداوم همان سیاســت  های 

امنیتی، اجتماعی و سیاسی گذشته هستند . 
۲- در بعضی وزارت خانه ها، آقای دکتر پزشکیان، 
یا در اثر استعلامات یا تأییدات لازم، ناگزیر شده است 
که افرادی را در لیســت وزرا قرار دهد. بعضی از این 
افراد، مشخص است که حتی از طرف رئیس جمهور، 
پیشنهاد نشــده اند. طبق اطلاع رسانی دکتر ظریف، 
فقط ۱0 نفر از این لیست، از خروجی شورای راهبری 

بوده اند و ۹ نفر دیگر خارج از لیست ها بوده اند . 
 ۳- بیش از دو دهه اســت که بحث ساختار دوگانه 
انتصابی، انتخابی مطرح شده است. گرچه بعضی ها آن 
را انکار می کنند ولی اگر به ساختار حقوقی و حقیقی 
جمهوری اسلامی بنگرند، این یک واقعیت در ساختار 
موجود است. این که مردم با شعارهایی به کاندیدای 
جبهــه اصلاحــات رای می دهند ولــی کلیدی     ترین 

وزارت خانه ها به جناح رقیب می رســد، برمی گردد به 
ساختار دو گانه    ای که در کشور وجود دارد. متاسفانه 
انتخابات فقط برای تعیین دولت است و نقشی اساسی 

در تعیین سیاست  های کلان حاکم بر کشور ندارد . 
 ۴- اینک که در حال تشــکیل دولتی هستیم که 
ترکیبی از گرایش  های مختلف سیاســی است، خوب 
است توسعه کشور را هدف قرار داد. اگر چه نیازی به 
دولت ائتلافی نبود چون که پیروز انتخابات مشخص 
بود ولی حال که با توجه به ســاختار حاکم بر کشور، 
یک دولت ائتلافی شــکل گرفته اســت، خوب است 
برای وفاق ملی، همه جناح ها خود را ســهیم در این 
دولــت بدانند و از فرصت ایــن دولت برای وفاق ملی 
و گفت و گــوی ملی بهره بــرداری کنند. اجازه ندهند 
نیروهای آتش به اختیاری که از قضا می توانند گوش 
به فرمان باشــند، هر روز یک بحــران در خیابان ها و 
مراسم ها در کشور بیافرینند. این دولت را دولت همه 
گرایش ها بدانند و تصمیمات آن را یک اراده ملی برای 

حل مشکلات کشور بدانند . 
 5- شرایط موجود، لازم می دارد که همه دلسوزان 
کشــور که در فکر اصــلاح امور هســتند، در فضای 
رســانه    ای و اجتماعی، فعال باشــند. سیاســت ها و 
عملکردها را نقد کنند. ضعف ها و قوت ها را نقد کنند. 
کشــور ما دچار بحران  های متعدد اســت که یکی از 
بحران ها، بحران انرژی است. با سیاست  های موجود، 
تا بیســت سال آینده، ناترازی انرژی الکتریکی از بین 
نخواهد رفت بلکه شاید این مشکلات و بحران ها، روز 
به روز، تشدید شوند. کشــور نیاز دارد که با همدلی، 
وفاق ملی و با تحول در سیاســت ها، به ســمت حل 

اساسی بحران ها پیش برود . 
۶- در یادداشتی تحت عنوان »آقای رئیس جمهور، 
اولین منتقدان، حامیانت هستند« نوشتم که آنان که 
به دکتر پزشــکیان رای دادند، به هدف منافع ملی و 
رهایی کشور از افراطی گری رای داده اند، در نتیجه این 
چنین نیست که همه کارهای دولت چهاردهم را تایید 
کنند. مواردی را ذکر کردم که در چند هفته گذشته 
در فضای رســانه ای، خصوصا در میان اصلاح طلبان 
بازتاب پیدا کرده بود. نباید کاری کرد که جامعه رای 

دهنده از دولت دکتر پزشکیان ناامید گردد.
نباید این برداشت ایجاد شود که انتخابات، یک امر 

بیهوده است . 
 ۷- سخن آخر، با توجه به این که لیست پیشنهادی 
باید در مجلس دوازدهم، به رای گذاشته شود، باید به 
نمایندگان مجلس گفت که دست از بحث  های کهنه    ای 
مانند ۸۸ بردارند. وزیری که در حوزه تخصصی معرفی 
شــده است و توانســته اســت رای صاحب نظران در 
کمیته  های تخصصی و شــورای راهبری را به دست 
آورد را با حرف  های تکراری، رد نکنید. حذف این وزرا، 
یعنی این که حداقل امیدهایی که به دولت چهاردهم 

وجود دارد به ناامیدی تبدیل شود.
استاد دانشگاه

یادداشت
تشکیلدیرهنگامکمیسیونحقوقی

وقضاییمجلس؛چرا؟
علی  مندنی پــور _ نگاهی گذرا به 
رَوَند تشکیل کمیسیون  های مجلس در 
دوره  های مختلف حکایت از این واقعیّت 
تلخ دارد که تا بوده و نبوده ، کمیســیون 
حقوقــی و قضایی مجلــس به زحمت و 
با کمترین تعداد در آخرین و کوچکترین 
کوپه قطار مجلس  خود را جای می دهد .  
کمیسیونی که  در نظام  های قانون گذاری 
دنیا جایگاهش در صدر اســت و حرف 
اول را می زنــد، امّا برخــلاف انتظار در 
نظام قانونگذاری مــا جایی بهتر از آخر 
برایش متصوّر نیســت .  کمیسیونی که 
می بایســت قوی     ترین و  بــا انگیزه     ترین 
نماینــدگان برای حضور در آن ســر و 
دست بشــکنند، تبدیل شده به جمعی 
به اندازه انگشــتان دو دست و صد البتّه  

بی رغبت . 
راســتی،چرا این کمیسیون به چنین 

بلایی گرفتار آمده است؟
 جوابش ساده است؛ برخی نمایندگان 
مدّعی دفاع از حقــوق مردم و  به بیانی 
دیگــر قانونگذاران ما درمجلس نشــان 
داده اند، بیش از آنچه دغدغه قانونگزاری 
خوب با بهره گیــری از قانونگذاران آگاه 
،دلســوز و آینده نگر را داشــته باشند،  
همواره هم ّو غم ّشان کسب جایگاهی نان 
و آب دار بوده و در این میان دسترسی به 
جایگاه   هایی که فرصت  های طلایی رای 
آوری را بــرای آنان فراهم آوَرَد. چنانچه 
افتــاده اســت و  دانیم، در کمیســیون 
حقوقی و قضایی از این امتیازات آنگونه 
که دیده شده و  می شود خبری نیست؟ 
کــه  وقتــی  تــا   بدهیــم  انصــاف 
کمیســیون   هایی چــون :  نفــت و نیرو 
و اقتصــاد و برنامــه و بودجــه، جهاد 
کشــاورزی، امنیــت و... “میــدان دار” 
هســتند، کدام نماینده حاضر است به 
عضویت در کمیسیون حقوقی و قضایی 

تمایل پیدا کند؟ 
این روزها  خبر می رســد؛ کمیسیون 
مــورد نظــر بــه تعــداد ۱0 نفــر و با 
یک فاصلــه زمانی چند هفته ای، آخرین  
کمیسیونی است که گوئیا ۲۱ مرداد ماه 
در مجلس تشکیل می شود کمیسیونی 
کــه “ حقوق خوانده”  هــای مجلس نیز 
انگیزه آنچنانی برای عضویت در”آن” را 
نداشته و “علاقه مند” به حضور در سایر 

کمیسیون ها هستند. 
 فعال فرهنگی

همدلی| عضو کمیســیون انرژی اتاق بازرگانی گفت: درآمد وزارت نیرو با افزایش قیمت 
برق در بخش خانگی و صنایع بالا رفته ولی سرمایه گذاری مناسبی نشده است.حمیدرضا 
صالحــی در گفت وگو با ایلنا درباره قطعی های مکرر بــرق از صنعت گرفته تا خانه های 
مردم، اظهار داشــت: سال گذشته میزان ناترازی کمتر بود و با اعمال قطعی روی صنایع 
توانســتند از دوران پیک مصرف برق عبور کنند اما امسال هم گرمای هوا و هم ناترازی 
صفحه 3 افزایش یافت و خاموشی به منازل هم رسید. 

روزنامه سیاسی 
 اقتصادی ٬ اجتماعی

 و فرهنگی صبح ایران

رشد 150درصدی ناترازی برق در دولت سیزدهم

خاموشیهاازصنعتبهخانههارسید

کابینه پیشنهادی، زیر تیغ منتقدان هواخواه و اقلیت مخالف قرار گرفت 

عیارسنجی پزشکیان در دایره انتظارات
همدلی|  آرزو بخشــنده: یکشــنبه )پریــروز( بعد از 
مدت هــا انتظــار و چالش در کنار هــزاران نقد از طرف 
اصولگرایان و تندروهای جنــاح رقیب، کابینه ای معرفی 
شــد که کف و ســقف آن مورد نقد قرار گرفت. از گزینه 
وزارت کشور که در مورد گشت ارشاد و سخت گیری های 

مرتبط با آن مواضع مشــخصی دارد تا حضور ۳-۴ وزیر 
دولت رئیســی در ترکیب نهایی و بــالا گرفتن بحث بر 
تناســب وزرا با خاســتگاه انتخاباتی »مسعود پزشکیان« 
فضــای سیاســت را به گونــه ای متحول کــرده که همه 
را  در بهــت و حیــرت فرو برد. اظهارنظرهای یکشــنبه 

بعدازظهر و روز دوشــنبه منتقــدان رنگ و بوی دیگری 
دارد؛ شاید کمی دلسوزی و بیشتر تصور رودست خوردن 
باشــد از گزینه شــان در رقابت های انتخاباتی. برخی در 
دایره سهم خواهی و برخی هم نگران از آینده مطالبات و 
صفحه2 عملکرد دولت، وضعیــت را نقــد می کننــد.... 

یف  ظر شکاف 
دولت بدنه  در 

استعفایدیپلماتباسابقه
چهبرآیندیبرایدولتچهاردهمدارد؟

2

دولتچهاردهم،
انتظاراتونظارتملی

 محسن صنیعی
استاد دانشگاه

تشکیلدیرهنگامکمیسیون
حقوقیوقضاییمجلس؛چرا؟

 علی  مندنی پور
 فعال فرهنگی

وفاقآساننموداول
ولیافتادمشکلها!

 محمدحسن علایی
جامعه شناس

یادداشت ها

8

1

6

6

لاتاری های دولتی، نفس بازار سرمایه را گرفته

شاخصبورسکانال2میلیونی
راهمازدستداد

 دکتر شادگان: شانه حسن یزدانی 
را حین مسابقه ۴ بار جا انداختم

پشتپردهطلایی
کهازکفکشتیایرانپرید

7

3

6

 در آستانه رای اعتماد مجلس به “سید عباس صالحی”
 به عنوان وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بیان شد

مطالباتهنرمندان
ازدولتچهاردهم

سه شنبه 23 مرداد 1403 _ 8 صفر 1446 _ 13 اوت 2024
سال نهم _ شماره 2478 _ 8 صفحه _ قيمت  10000 تومان

همدلی| گروه اقتصاد: در معاملات دیروز، شاخص کل بورس تهران ۴ هزار و 
۷۲۱ واحد نسبت به روز کاری یکشنبه پایین تر ایستاد و به سطح یک میلیون و 
۹۹۸هزار و ۶5۳ واحد رسید.به گزارش همدلی، روز گذشته شاخص کل هم وزن 
بورس نیز با ریزش ۸۴۷ واحدی در رقم ۶۳۳ هزار و ۷0۶ واحدی ایستاد. شاخص 
کل فرابورس ۱۸ واحد افت کرد و به رقم ۲0 هزار و ۶۸5 واحد رسید و شاخص 
هم وزن فرابورس نیز با کاهش ۱۱۷ واحد به سطح ۱0۹ هزار و ۱۴۶ واحد رسید.

  با برگزاری انتخابات زودهنگام ریاست جمهوری 
دوره چهاردهــم در ۸ و ۱5 تیــر و انتخاب دکتر 
پزشــکیان، یک روش ابتکاری در انتخاب وزرا به 
کار گرفته شــد. حدود ۴50 نفر، در کمیته  های 
مختلف تعیین وزرا، رزومه حــدود ۱۷00 نفر را 

بررسی کردند و...

 نگاهی گذرا به رَوَند تشــکیل کمیسیون  های 
مجلس در دوره  های مختلف حکایت از این واقعیّت 
تلخ دارد که تا بوده و نبوده ، کمیســیون حقوقی و 
قضایی مجلس به زحمــت و با کمترین تعداد در 
آخرین و کوچکتریــن کوپه قطار مجلس  خود را 

جای می دهد . 

برای اهل سیاســت قضاوت بر سر پیروزی یا 
شکســت ایده ها و تئوری ها احیانا بر مبنای 
تطابق یــا عدم تطابق با منافــع کوتاه مدت 
جناحی و شخصی صورت می پذیرد. این البته 
برای شبه روشنفکران و شبه جامعه شناسان نیز 

صادق است.


